
Zpráva o činnosti městyse za rok 2024 

 

Uplynul rok a z toho nového bude pomalu čtvrtina pryč. To je ten správný okamžik 

v krátkosti si připomenout a zrekapitulovat činnost našeho městyse v roce 2024. 

 

Vodní hospodářství 

V průběhu roku bylo ve spolupráci s VAK Náchod řešeno odstranění několika poruch. 

Při těchto opravách muselo dojít k narušení a opětovnému zaasfaltování povrchů komunikací. 

Kromě běžné údržby čistírny odpadních byly opraveny propadlé silniční vpusti na náměstí a v 

ulicích Náchodská a Antonína Kopeckého. Na Vodovody a kanalizace Náchod a.s. byla podána 

Žádost o prodloužení veřejného vodovodu VHI (vodohospodářské infrastruktury) v ulici 

Klainova. Na rozšířenou VHI bude celkem napojeno 6 odběrných míst. Předpokládaná délka 

prodloužení VHI je 210 m vodovodního řadu z potrubí Pe D90. Ke konci roku začala jednání 

o možnosti prodloužení vodovodního řadu do Dolů. 

Odpadové hospodářství 

Stále platí, že městys má jednu z nejnižších produkcí směsného komunálního odpadu 

mezi obcemi do 1000 obyvatel a dosahuje vysoké úrovně recyklace. Do barevných kontejnerů 

se třídí papír, plasty, sklo bílé a barevné, textil a rostlinné oleje, do pytlů se třídí PET láhve a 

nápojové kartony.  Kovy, bioodpad a objemný odpad se třídí do velkoobjemových kontejnerů. 

Sběr nebezpečných odpadů probíhá 2x ročně. Zajištěn je i zpětný odběr baterií a elektroodpadu. 

Důležitou součástí odpadového hospodářství je také osvěta obyvatel o správném třídění 

odpadu a ekologických praktikách. Dlouhodobě se osvědčuje spolupráce se základní školou. 

V rámci soutěže Čistá obec Královéhradeckého kraje náš městys získal Speciální cenu 

Kolektivního systému ASEKOL za nejvyšší výtěžnost zpětného odběru elektrozařízení v 

červených stacionárních kontejnerech v přepočtu na jednoho obyvatele.  

Výskyt černých skládek nebyl v okolí Nového Hrádku zaznamenán. Městys zajišťuje i 

úklid odpadků podél silnic, které zde odhazují zejména polští řidiči jezdící za prací do 

automobilky v Kvasinách. Bohužel smutné je, že i někteří naši spoluobčané zneužívají našeho 

systému a svůj komunální odpad odkládají do odpadkových košů na veřejných prostranstvích, 

případně do kontejnerů na plasty či kovy. 

 

 

Odpadové hospodářství – přehled za rok 2024 



Komodita 
Množství 

(t) 

Počet 

nádob 

Sběrné 

stanoviště 

Svozová  

firma 
Náklady 

Plast 26,282 28 Roubalův kopec Marius Pedersen 338 831 Kč 

Papír 13,02 x Roubalův kopec 
WASTE-TO-

ENERGY 
10 968 Kč 

Tetrapakové 

kartony 
0,354 x Roubalův kopec Marius Pedersen 0 Kč 

Železo 12,12 1 Roubalův kopec 
WASTE-TO-

ENERGY 
867 Kč 

Sklo 13,439 15 Roubalův kopec Marius Pedersen 19 145 Kč 

Textil 4,643 1 Roubalův kopec DIMATEX CS 605 Kč 

Jedlé oleje 0,122 1 Roubalův kopec Marius Pedersen 0 Kč 

BIO odpad 61,30 1 Mikulášův kopec KERSON 62 831 Kč 

Směsný kom. 

odpad 
88,2 x x Marius Pedersen 497 478 Kč 

Objemný 

odpad 
1,88 x x Marius Pedersen 8 851 Kč 

Nebezpečný 

odpad 
x x mobilní svoz Marius Pedersen 30 800 Kč 

Drobné 

elektrospotř. 
x 2 Roubalův kopec ASEKOL 0 Kč 

 

Místní komunikace 

V průběhu roku byly prováděny drobné opravy povrchů, odstranění výtluků, čištění 

kanálů a další činnosti, které zajišťují dobrý stav místních a účelových komunikací. Provádělo 

se i vyřezávání keřů a náletů podél cest.  

Od dubna do října firma EUROVIA CZ provedla v úseku Rokolský most – Nový Hrádek 

rozsáhlou rekonstrukci silnice III/28526. Důvodem bylo vyřešení nevyhovující krajnice 

komunikace, která byla úzká a na ni navazující strmé zemní těleso neumožňovalo kvalitní 

osazení záchytného systému. Na komunikaci došlo k výměně obrusné vrstvy a k odstranění 

dalších poruch v konstrukčních vrstvách.  Opěrná zeď se nachází téměř po celé délce 

rekonstruovaného úseku. Investorem byl Královéhradecký kraj. V rámci této akce městys 

provedl úpravu pěšiny ke Šmalcovně, došlo i úpravám manipulačního prostoru u Burketova 

mostu. 

Zimní údržbu komunikací na základě smlouvy prováděl pan Jaroslav Švorc z České 

Čermné. Na údržbu komunikace kolem náměstí byla opět sjednána smlouva se Správou a 

údržbou silnic Královéhradeckého kraje, která zajistila nejen vyhrnutí, ale i chemický posyp. 

Údržba chodníků a některých místních komunikací byla zajišťována pracovníky městyse za 

využití vlastní techniky. V místní části Doly prováděl zimní údržbu pan Václav Grulich. 

Po delší době bylo obnoveno značení ulic v našem městysu. Smaltované cedule, které 

byly pořízeny díky finančnímu daru Petra Hlaváčka, na příslušná místa nainstalovali Jeronym 



Holý st. a Pavel Bohadlo. Pokračovala jednání ohledně zajištění přístupu k nemovitostem 

v místní části Končiny. Věc, která se bez výsledku vleče několik let a řešil ji Odbor dopravy 

Náchod a potom i Krajský odbor dopravy Hradec Králové, byla řešena i Okresním soudem 

v Náchodě. Ke konci roku byla zahájeno mimosoudního jednání, které by mělo vést ke 

smírnému urovnání sporu a dohodě stran. 

 

Pozemky, katastr obce, územní plán 

Zastupitelstvo městyse v říjnu 2024 schválilo Změnu č. 1 Územního plánu Nový 

Hrádek, kterou vypracoval Atelier architektury a urbanismu, s.r.o. z Červeného Kostelce. 

Základním principem, kterým se řídí vymezování zastavitelných ploch, je že městys bude 

nadále rozvíjen jako kompaktní podhorské městečko, zatímco v ostatních částech území (např. 

Dlouhé) bude podporována a rozvíjena zástavba rozptýlená ve volné krajině. Z důvodu 

nashromáždění velkého počtu žádostí o další změny by v průběhu roku zahájen proces změny 

č. 2 Územního plánu městyse a požadavky, které schválilo Zastupitelstvo městyse, byly 

zapracovány do návrhu.  

S velkou pomocí Pavla Bachury se i nadále průběžně realizují majetkoprávní narovnání. 

V průběhu roku bylo uskutečněno několik dalších drobných nákupů, prodejů a směn pozemků. 

Nejen v lokalitě Na Farách bylo zkolaudováno několik rodinných domů. Na dalších pozemcích 

výstavba probíhá.  

Obchod a služby 

V obchodě a službách nedošlo k podstatným změnám. Občané Nového Hrádku mají 

k dispozici 2 obchody se smíšeným zbožím s otevírací dobou 7 dní v týdnu, restauraci, sdílenou 

ordinaci praktického lékaře a lékařky dětské, 2 ordinace zubní, poštu, infocentrum, několik 

výdejních míst přepravních společností včetně Z-BOXu. Podnikatelé, kteří zde působí, udržují 

stále vysoký standard. 

V průběhu roku byly zahájeny stavební práce na rekonstrukci sociálního zařízení a 

úpravy dalších místností v prostorách ordinace praktického lékaře. Na základě výsledků ankety, 

která proběhla v rámci přípravy Strategického plánu městyse byla ke konci roku zahájena 

jednání ohledně budovy nákupního střediska č.p. 34. 

 

Požární ochrana a Sbor dobrovolných hasičů 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Nový Hrádek (JSDH) je zařazena do 

Integrovaného záchranného systému (IZS) a její činnost řídí Hasičský záchranný sbor ČR. 



JSDH zasahuje při požárech, podílí na záchranných akcích v rámci dopravních nehod, povodní, 

nebo jiných mimořádných událostí. Jednotka se také zabývá prevencí požárů, údržbou hasičské 

techniky a vybavení, aby byla připravena k zásahu. Spolupracuje s profesionálními hasiči, 

záchrannou službou a dalšími složkami IZS. Členové JSDH se pravidelně účastní cvičení a 

školení, aby si udrželi a zlepšovali své dovednosti a znalosti. Jsou proškoleni i v poskytování 

první pomoci a použití Automatizovaného externího defibrilátoru a díky tomu bylo již 

zachráněno několik lidských životů. 

Hasiči mimo svých základních úkolů pomáhají při různých akcích v rámci městyse. 

Mezi ně patří tradiční hasičský ples, podzimní drakiáda a mikulášská nadílka. Družstva mužů, 

žen i mládeže se úspěšně účastní soutěží v hasičském sportu. V průběhu roku SDH, mimo 

průběžné údržby hasičského hřiště, pokračoval i v dalších úpravách skladu cvičebního 

materiálu. SDH úspěšně čerpá dotace nejen z Kulturní a sportovní nadace města Náchod, ale i 

z Královéhradeckého kraje. 

  Za podpory NADACE AGROFERT byla pro 2 členy JSDH pořízena kompletní 

zásahová výstroj. V rámci 4. výzvy MAS POHODA venkova – IROP 21– Technika a věcné 

prostředky pro IZS II byla podána žádost o dotaci na pořízení terénního vozidla – čtyřkolky a 

termokamery pro Jednotku SDH Nový Hrádek. Žádost byla úspěšná, bylo provedeno výběrové 

řízení na dodavatele. Samotný nákup bude uskutečněn v roce 2025. 

V polovině roku Zastupitelstvo městyse schválilo důležitý dokument „Zajištění 

některých povinností obce plynoucích ze zákona o požární ochraně“, který upravuje organizaci 

a zásady zabezpečení požární ochrany v obci a nahrazuje již zastaralý Požární řád městyse. 

Příslušnou dokumentaci pro městys vypracovala firma HASPROJEKT s.r.o. z Náchoda. 

 Na základě uzavřené smlouvy o sdružení prostředků na společnou jednotku požární 

ochrany pokračovala i úspěšná spolupráce s obcí Sněžné. 

 

Tělovýchova a sport 

Sokolovna společně s venkovními hřišti slouží nejenom sportovcům, ale i široké 

veřejnosti: Jsou zde pořádány plesy, zábavy i další kulturní vystoupení. Prostory v rámci tělesné 

výchovy využívá též základní škola. V průběhu roku 2024 byl Sokolu z obecního rozpočtu 

poskytnut příspěvek ve výši 459 700,- Kč, který byl použit ke krytí závazků vzniklých při 

stavebních úpravách sokolovny a přilehlých hřišť. 

Tělocvičná jednota Sokol ve spolupráci s městysem pořádá tradiční pochod Hrádouská 

vařečka. 41. ročníku se zúčastnilo rekordních 1261 návštěvníků. Již tradicí se stala pouť do 



Vambeřic pořádaná první květnovou sobotu. Po šesti letech byl opět uspořádán Oblastní 

sokolský slet, který se konal u příležitosti 100. výročí otevření naší sokolovny.  

Každoročně je pořádán podzimní župní přebor v přespolním běhu, v roce 2024 se 

startem od rozhledny. Tělocvičná jednota Sokol pořádá množství sportovních i kulturních akcí. 

Stará se také o provoz lyžařského vleku. V srpnu byly zahájeny práce na opravě střešní krytiny 

sokolovny. 

Veřejné hřiště u základní školy je průběžně udržováno a pravidelně prochází potřebnými 

revizemi. Širokou veřejností jsou využívána dětské hřiště u mateřské školy, pod základní školou 

a u sokolovny. Ke sportovnímu vyžití slouží i hasičské cvičiště. 

 

Školství 

Městys Nový Hrádek je zřizovatelem dvou příspěvkových organizací – Základní školy 

a Mateřské školy.  

Základní škola v Novém Hrádku je plně organizovaná škola (tj. úplná základní škola s 

devíti samostatnými ročníky). V průběhu devítileté školní docházky poskytuje základy 

moderního všeobecného vzdělání. Školu ve školním roce 2023/2024 navštěvovalo 177 žáků a 

dalších 35 žáků bylo zapsáno v rámci tzv. domácího vzdělávání.  

Součástí školy je školní družina, která pracuje ve dvou odděleních. Školní družina 

pracovala ve školním roce 2023/2024 ve vlastních prostorách.  

Základní škola se aktivně zapojuje do různých projektů. Postupně jsou dovybavovány 

prostory půdní vestavby i ostatních učeben. V červenci 2024 byly firmou Kerson z Dobrého 

zahájeny práce na přístavbě nové učebny, která bude rovněž plnit funkci venkovní učebny. 

Akce, která bude dokončen v roce 2025 je financována z rozpočtu městyse a v rámci 1. výzvy 

Místní akční skupiny POHODA venkova – IROP 21 – vzdělávání I. Realizací projektu a jeho 

aktivit se očekává zvýšení kvality vzdělání žáků ZŠ Nový Hrádek v klíčových kompetencích 

technických a řemeslných oborů (polytechnické vzdělávání), cizích jazyků a přírodních věd a 

zároveň bude prostor využíván školní družinou.  

Ve školské radě městys zřizovatele zastupovali Alena Lokvencová, Radek Světlík a 

Zdeněk Drašnar.  

Mateřská škola je dvojtřídní, součástí MŠ je školní jídelna. Vzhledem k tomu, že 

v minulých letech byla kapacita navýšena na 56 dětí, naše školka plně uspokojuje poptávku po 

kompletních službách předškolního vzdělávání nejen místních obyvatel, ale také obyvatel z 

okolních obcí, kde MŠ není k dispozici vůbec. V roce 2024 ji navštěvovalo celkem 38 dětí. 



V průběhu letních prázdnin bylo obnoveno vybavení školní kuchyně, čímž došlo k usnadnění 

a zefektivnění procesu přípravy a výdeje pokrmů. 

Ke konci prosince, po 39 letech ukončila svoje působení v MŠ ředitelka Soňa 

Brázdilová. Novou ředitelkou MŠ byla na základě výsledu konkursu jmenována Alena 

Lokvencová. 

Základní i mateřská škola jsou v rámci Místní akční skupiny Pohoda venkova aktivně 

zapojeny do Místního akčního plánu vzdělávání, jehož cílem je všem dětem a žákům 

poskytnout kvalitní zázemí, materiální i nehmotné. 

Spolupráce obou příspěvkových organizací a městyse je stále na vysoké úrovni. 

Kultura 

Městys společně se všemi spolky a organizacemi pořádá různé kulturní a společenské 

akce, které přitahují místní obyvatele i návštěvníky. Kulturní život v Novém Hrádku je pestrý 

a různorodý, přičemž se zaměřuje na udržení místních tradic a podporu komunitního ducha. 

Obyvatelé mají příležitost se aktivně zapojit do různých aktivit a přispět k bohatství kulturního 

života našeho městyse. 

Pro účely kulturního vyžití slouží nejen sokolovna, kino, knihovna, základní a mateřská 

škola, ale i prostor hasičského cvičiště s vybudovaným zázemím, kostel sv. Petra a Pavla a 

turistické informační centrum rozhledny na Šibeníku. V restauraci Na Kovárně se každou 

středu konají posezení pro seniory s hudbou. V místní farnosti při kostele sv. Petra a Pavla 

působí na vysoké úrovni dva pěvecké sbory – chrámový sbor pod vedením Jiřího Hlaváčka a 

schola pod vedením Dany Drašnarové.  

Kino je využíváno nejen k promítání filmů, ale i k různým besedám, koncertům či 

divadelním představením a vystoupení MŠ a ZŠ. V jarním období zde městys pořádá tradiční 

setkání seniorů. Promítání, které zajišťuje pan Petr Řehák, je v zimních měsících vzhledem 

k vysokým nákladům na vytápění omezeno. V podzimních měsících byl do kina nainstalován 

DCP projektor. (DCP je nosič, který slouží pro přesun filmu od distributora do projektoru kina, 

a je zabezpečen tak, že jej nelze přehrát na jiném zařízení, než pro které bylo určeno.) Od 7. do 

10. listopadu proběhly Oslavy 50 let kina v Novém Hrádku. Návštěvníci si mohli užít bohaté 

projekce úspěšných veseloher a pohádek i vystoupení hudební skupiny Klapeto z Náchoda. 

Vyvrcholením oslav byl koncert pražské skupiny THE BUGLES – BEATLES revival. 

Městys čtvrtletně vydává zpravodaj „Frymburské ozvěny“, který informuje o veškerém 

dění na Novém Hrádku. Poděkování za to patří nejen redaktorům Frymburských ozvěn 

manželům Haně a Jiřímu Hlaváčkovým, ale i všem přispěvatelům. 



Provoz internetových stránek spravuje webmaster pan Milan Holinka. Obecní kroniku 

v písemné a elektronické podobě vede paní Jarmila Drašnarová. Obrazovou kroniku vede pan 

Petr Lemfeld. Všechny formy kronik, zpravodaj i internetové stránky jsou stále na velmi vysoké 

úrovni.  

Na rok 2024 byl vydán stolní týdenní kalendář se současnými fotografiemi Nového 

Hrádku a jeho okolí. Zároveň byl pořízen další drobný propagační materiál.  

Infocentrum s rozhlednou, jehož provoz zajišťují Pavel Sobotka a Josef Dušek, za rok 

2024 navštívilo celkem 23 754 osob. Uskutečnily se zde různé výstavy, a to jak dětí ze školy a 

školky, tak i profesionálních a amatérských umělců z Nového Hrádku a okolí. Nejžádanějším 

artiklem bylo pivo Frymbulín, kterého se prodalo 3116 ks a malinovka Frymbulínek s 2 392 

prodaných lahví. K infocentru u Rozhledny Na Šibeníku opět po roce zavítala Putovní 

výstava Má vlast cestami proměn, která přináší poutavé svědectví o pozitivních proměnách 

památek, budov, veřejných prostranstvích i krajiny České a Slovenské republiky. Pro nás 

potěšitelné je, že v tomto ročníku měl Nový Hrádek celkem tři proměny. Nový Hrádek – Hravá 

zahrada Mateřské školy, Nový Hrádek – Stezka skřítka Frymbulína a Nový Hrádek – Křížová 

cesta. Takové množství proměn žádná jiná obec či město v rámci celé výstavy neměla.  

Za přispění dotace z Královéhradeckého kraje byla dovybavena obecní knihovna jejíž 

provoz ke spokojenosti všech čtenářů zajišťují Olga Langrová a Kateřina Jílková. 

Technická infrastruktura 

Městys je technicky vybaven v dodávce elektrické energie, vody, telefonní sítě a 

přístupu k internetu. V průběhu roku ze strany poskytovatelů probíhala běžná údržba těchto sítí. 

O správu a údržbu veřejného osvětlení v městysu se po celý rok staral pan Libor Přibyl. Ve 

spolupráci s firmou GeoFan z Brna byly provedeny drobné úpravy pasportů dopravního 

značení, místních a účelových komunikací včetně zimní údržby, veřejného osvětlení a hřbitova. 

V roce 2024 začala první jednání ohledně možnosti připojení domácností a institucí v městysu 

na optickou síť CETIN. Záměr spočívá v modernizaci stávající metalické sítě s využitím 

optického vedení, které se nachází obci (transportní síť) a připojení maximálního počtu objektů 

na optickou síť. 

Místní energetická koncepce městyse 

V průběhu roku byla ve spolupráci s pražskou společností Moore Advisory CZ, za 

finanční podpory Národního plánu obnovy, připravována Místní energetická koncepce městyse, 

dále také „MEK“.  Jedná se o dobrovolně zpracovávaný koncepční dokument, který se 

komplexně zaměřuje na oblast energetiky území městyse. Tento materiál, koncipovaný na 

období mezi lety 2025 až 2035, bude městysi sloužit především jako informační podpora 

v oblasti strategického řízení a plánování, a to za účelem efektivního nakládání s energiemi a 



rozvoje a správy zdrojů. Energetická koncepce městyse Nový Hrádek definuje 3 strategické 

cíle (dále „SC“):  

SC 1 – Optimalizace výroby a spotřeby energií na budovách v majetku městyse 

SC 2 – Zvyšování efektivity spotřeby a výroby na energetické infrastruktuře 

SC 3 – Podpora specifických cílových skupin v energetické oblasti 

Správa budov a věci bytové 

Městys pronajímá celkem 23 bytů v 5 domech. Tyto byty se postupně, v rámci možností 

opravují a rekonstruují. Byla dokončena komplexní rekonstrukce další bytové jednotky v č.p. 

59 a oprava dalšího bytu v č.p. 123 se začala připravovat. Dále v průběhu roku byla prováděna 

další běžná údržba a nutné opravy. 
 

Pohřebnictví 

V rámci této oblasti městys zajišťuje majetkovou správu a vedení evidence na místním 

hřbitově. Mimo kontroly a organizace provozu pohřebiště je zajišťována jeho údržba a oprava. 

Sem spadá především úklid a sečení celého hřbitova. V loňském roce došlo k odbornému 

prořezání některých stromů.  

Veřejná prostranství a zeleň 

V oblasti péče o zeleň je dlouhodobě zabezpečována pravidelná údržba veškerých 

veřejných prostranství včetně všech turistických stezek. Ve spolupráci se Střední školou 

řemeslnou z Jaroměře byla provedena oprava a údržba prvků křížové cesty.  Nadále se doplňuje 

drobná komunální technika. Odborným firmám je zadáváno ošetření stromů v majetku městyse. 

Soutěž Vesnice roku 2024 

Po 5 letech se Nový Hrádek opět přihlásil do soutěže Vesnice roku. V úterý 28. května 

nás proto navštívila krajská hodnotitelská komise, které jsme se společně snažili co nejlépe náš 

Nový Hrádek představit. O tom, že naše snaha nebyla marná, svědčí skutečnost, že jsme v této 

soutěži v rámci krajského kola získali 3 ocenění:  

1. Zlatou cihlu v programu obnovy venkova za proměnu větrné elektrárny na rozhlednu 

s turistickým infocentrem.  

2. Vesnická knihovna Královéhradeckého kraje za moderní knihovnické a informační služby. 

3. Cenu hejtmana Královéhradeckého kraje za kulturní a duchovní rozvoj obce. 

Veliké poděkování patří Všem, kteří se na tomto úspěchu podíleli. 

Smlouva o vzájemné spolupráci a partnerství s polskou obcí Lewin Kłodzki 

V červenci byla v rámci slavností Lewinu Kłodzkiego uzavřena Smlouva o vzájemné 

spolupráci a partnerství mezi Gminou Lewin Kłodzki a městysem Nový Hrádek. Za polskou 



stranu smlouvu podepsala paní starostka Joanna Klimek-Szymanowicz a za náš městys starosta 

Zdeněk Drašnar. Partnerství by mělo do budoucna přinést hlubší spolupráci obou obcí v oblasti 

kultury, hospodářství či sportu nejenom na úrovni radnic, ale také mezi jednotlivými spolky a 

organizacemi, které v obou obcích v uvedených oblastech působí. 

Zadluženost městyse 

K 31. 12. 2024 zadluženost obce v přepočtu na jednoho obyvatele činila 3 103,- Kč (což 

je v porovnání s rokem 2023 o 1 013,- Kč méně).  

Jediný úvěr, který městys splácí na základě smlouvy uzavřené s Komerční bankou a.s., 

je dlouhodobý úvěr na financování investičních akcí v letech 2018 a 2019 ve výši 8 mil. Kč se 

splatností do 10 let a pevnou výší úrokové sazby 1,49% p.a. po celou dobu úvěru. Ke dni 31. 12. 

2024 zbývá splatit 2 672 000,- Kč. 

Zastupitelstvo a správa městyse 

Po celý rok 2024 pracovalo zastupitelstvo městyse v následujícím složení: 

Bc. Zdeněk Drašnar – starosta 

Ing. Pavel Sobotka – místostarosta 

Mgr. Pavel Bachura – předseda kontrolního výboru 

Mgr. Lenka Dudášková – člen finančního výboru 

Ing. Milan Holinka – člen kontrolního výboru 

Ing. Jeronym Holý – člen finančního výboru  

MUDr. Lucia Hrnčířová – člen výboru pro společenské záležitosti 

MDDr. Martin Kyselý – člen kontrolního výboru 

Václav Suchánek – předseda výboru pro společenské záležitosti 

Ing. Radek Světlík – předseda finančního výboru 

Ing. Miloš Vondřejc – člen kontrolního výboru  
 

Náš městys je členem Dobrovolného svazku obcí Region Orlické hory, Dobrovolného 

svazku obcí Novoměstsko, Svazu měst a obcí ČR, Místní akční skupiny Pohoda 

venkova, Sdružení místních samospráv ČR a Spolku pro obnovu venkova. 

Dle statistik Ministerstva vnitra k 31. 12. 2024 byl počet obyvatel v naší obci 913, z toho 

861 občanů ČR, 37 cizinců s dlouhodobým pobytem a 15 cizinců s udělením pobytového 

oprávnění v souvislosti s válkou na Ukrajině. Narodilo se 8 dětí, zemřelo 5 občanů. Je 

potěšitelné, že počet našich spoluobčanů stále roste. 


